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Protokół nr XXXIV.2022 
Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 29 lipca 2022 r. 
RG.0002.6.2022 

rozpoczęcie godz. 11:00 
zakończenie godz. 11:20 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni        Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz   1. Piętos Dominika           
2. Dembowski Adam   2. Skrobek Marek 
3. Felecka-Tręda Mariola             
4. Filocha Jan            
5. Flasz Ewa  
6. Michalski Kazimierz 
7. Ociepa Jarosław 
8. Olszta Małgorzata                
9. Patura Jolanta          
10. Synderecka Agnieszka   
11. Świstak Robert     
12. Zawada Mirosław 

        

O godz. 11:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XXXIV Nadzwyczajną 
Sesję Rady Gminy Ręczno zwołaną na wniosek Wójta Gminy Ręczno (wniosek wraz 
z projektami uchwał stanowi pisemny załącznik do protokołu). Powitał radnych oraz osoby 
zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Skarbnik 
Bożenę Jarosińską. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 12 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Nie zgłoszono zmian do porządku sesji, przewodniczący przedstawił porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XXXIII Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2022–2034. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2022 rok.  
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu XXXIII Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XXXIII sesji. 
 

Punkt 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2022–2034 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Podejmujemy dwie uchwały, pierwszą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ręczno na lata 2022–2034 i kolejną w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 
2022 rok. W zmianach WPF głównie dokładamy środki do przedsięwzięcia „Modernizacja 
biologicznej oczyszczalni ścieków Ręczno-Nowinki” dokładamy kwotę 1 058 000,00 zł, 
100 000,00 zł w tym roku i 951 000,00 zł w roku przyszłym. Kolejna zmiana, podpisaliśmy 
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dwie umowy na granty „Sołectwo na plus”, modernizacja drogi dla sołectwa Zbyłowice 
i kolejny grant budowa wiaty rekreacyjnej dla sołectwa Nowinki. Ponieważ termin realizacji 
tych zadań jest bardzo krótki, jest też sezon urlopowy, dlatego ta nadzwyczajna sesja, 
żebyśmy mogli zrealizować w terminie te dwa zadania inwestycyjne.  
„Modernizacja biologicznej oczyszczalni ścieków Ręczno-Nowinki” 100 000,00 zł dokładamy 
w tym roku i 951 000,00 zł na rok przyszły. Byłoby to zadanie realizowane razem z środkami 
z Polskiego Ładu, środki 3 800 000,00 zł pochodzą z Polskiego Ładu, natomiast 
1 051 541,00 zł to środki z subwencji, którą żeśmy otrzymali na zadania z zakresu 
kanalizacji. 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Na oczyszczalnię ścieków w Ręcznie otrzymaliśmy środki 3 800 000,00 zł plus wkład własny 
4 000 000,00 zł, na podstawie tego ogłosiliśmy przetarg. Oferta, która wpłynęła opiewała na 
sumę 11 000 000,00 zł. Po wykonaniu programu funkcjonalno-użytkowego i zdjęciu 
niektórych zadań, zostawieniu najważniejszych rzeczy, jesteśmy w stanie ogłosić przetarg 
i wykonać tą inwestycję, ale brakuje milion. Ten milion miał być przeznaczony na 
przydomowe oczyszczalnie ścieków. Natomiast, do przydomowych oczyszczalni ścieków 
mimo wszystko powrócimy na pewno, gdyż są nabory wniosków unijnych z urzędu 
marszałkowskiego. Chociażby, przy budowie oczyszczalni, które obecnie były, też 
przyjęliśmy pożyczkę, która w 40% może być umarzalna, ale musimy ją przeznaczyć na 
podobnego typu zadanie. Dlatego chciałbym, żeby mieszkańcy nie martwili się, że 
odłożyliśmy do szuflady ten temat, na pewno będziemy powracać do przydomowych 
oczyszczalni ścieków.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2022–2034 (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA – 12 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW – 0 – 
WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 – 
 

Uchwała nr XXXIV.210.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 29 lipca 2022 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2022 rok 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Oprócz wniesienia nowych zmian inwestycyjnych „Sołectwo na plus” zmieniamy też od 
1 września dowożenie uczniów, czyli uczniowie z południowej części: Dęba, Bąkowa Góra, 
Majstry będą dowożone przez przewoźnika zewnętrznego i zabezpieczamy środki na ten cel 
do końca tego roku. A resztę będziecie później państwo poinformowani przez dyrektora 
szkoły.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 
2022 rok (w. zwykła) 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA – 12 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW – 0 – 
WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 – 
 

Uchwała nr XXXIV.211.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 29 lipca 2022 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
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Punkt 6 
Sprawy różne 
 

Radny Adam Dembowski 
W sprawie dowozu dzieci do szkoły przez Kolonię Ręczno, bo prawdopodobnie uzgodnione 
jest, będzie przewoźnik wynajęty, a chodzi o tą rodzinę, którą tam było zgłaszane, żeby tam 
się zatrzymywał na Kolonii Ręczno 87 u państwa K. Czy to będzie aktualne, czy trzeba 
zgłosić się z jakimś pismem do pana wójta ? Pogłoski idą, że nie będzie się zatrzymywał, 
tylko na przystankach i czy to prawda ?  
Druga sprawa, było mówione, że droga Dęba pod lasem już jest załatwiona, umowa 
podpisana, ale czy jest możliwość chociaż założenia 3-4 lamp oświetlenia, bo tam w ogóle 
nie ma oświetlenia.     
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Jeżeli chodzi o drogę Dęba pod lasem skupmy się na wykonaniu wpierw drogi może, a nie 
od razu oświetlenie. Pewnie z czasem powrócimy do tego tematu. Natomiast, za miesiąc 
może zaczniemy remont drogi, może odrobinkę cierpliwości.  
Jeżeli chodzi o pogłoski, idzie się dogadać we wszystkim, a pogłosek ja nie słucham. Na 
następnej sesji odpowiem na temat dowożenia. Przewoźnik musi mieć listę przystanków do 
zwrotu kosztów do urzędu marszałkowskiego, musi mieć określoną trasę, a gdzie będzie się 
zatrzymywał to później kwestia następna.  
 

Radny Włodzimierz Betka 
Pytam o kładkę w Stobnicy przy drodze wojewódzkiej, bo słyszałem od pana wójta, że już 
przyszło jakieś pismo, żeby to mieszkańcom przedstawić kiedy będzie wykonane itd. ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Rozmawiałem z panem w tym samym dniu, co to pismo wpłynęło do urzędu, czyli 
21.07.2022. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Łodzi odpowiada jednoznacznie, że ta kładka 
rzeczywiście ma sens, jest potrzebna, jeżeli chodzi o poprawę bezpieczeństwa dla pieszych, 
ale nie mają pieniędzy. Mają złożyć wniosek o przebudowę tego skrzyżowania, tego zaułku 
drogi i najprawdopodobniej wykonają. Ale w jakim czasie, nie jest w tym piśmie określone. 
Podam panu ksero pisma, żeby się pan zapoznał. 
Kwestia tej samej drogi wojewódzkiej 742 i wniosku pana Dembowskiego odnośnie 
oznakowania przejścia dla pieszych skrzyżowania Kolonia Ręczno – Łęki Królewskie. W tej 
samej kolejności też odpowiedzieli, że będą starali się o finanse na to przejście 
i najprawdopodobniej wykonają to przejście aktywne na drodze wojewódzkiej, czyli tak 
wymijająco, jak co roku.     
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń  
1. Zakomunikował, że w poniedziałek urząd gminy będzie nieczynny, ten dzień będzie 

odrobiony w najbliższą sobotę ze względu na to, że będzie wyłączenie energii 
elektrycznej, praktycznie 6 godzin nie będzie energii elektrycznej i urząd bez energii 
nie może funkcjonować i nie da się. Wyłączenie związane jest z przebudową słupa 
koło budowanego budynku usługowego.  

2. Oświetlenie elektryczne na słupach będzie w ten weekend już włączone.  
 

Punkt 7 
Zamknięcie sesji 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Mirosław Zawada o godz. 11:20 
zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XXXIV Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy 
Ręczno w dniu 29 lipca 2022 r.  
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


